



Q K 2 1 0 5 4 7 9



CONTEMPORARY RHETORIC

当代修辞学

2021

2

- 中文社会科学引文索引 (CSSCI) 来源期刊
- “中国人文社会科学综合评价AMI”核心期刊
- 全国中文核心期刊

目 录

二〇二一年第二期（总第 224 期）

■ 修辞与话语分析

- 对偶性与转喻的理解和表达 徐盛桓 (1)
隐喻继承理念下的“像 X 一样 A”的限制研究 王治敏 赵慧周 (15)
多模态话语分析是否需要分析多模态语法? 张德禄 赵 静 (26)
动素名词的概念转指及语义演变路径 贺天琪 刘美君 何洪峰 (37)
-

■ 法律语言研究

- 主持人语 王振华 (49)
高危话语与极端活动:基于评价性语言的心理实现性讨论
..... 王振华 李佳音 (49)
白话法言法语:解包庭审话语中的名物化语言 刘承宇 汤洪波 (60)
法庭自我识解与身份构建研究 崔玉珍 (71)
普法叙事体中的视觉时间表达 杨翕然 (85)
-

- 版权声明 (36)

Contents

■ Rhetoric and Discourse Analysis

- A New Approach to Metonymy in the Perspective of Duality **Xu Shenghuan** (1)
- A Study on the Limitation of “as A as a X” from the Perspective of Metaphorical Inheritance **Wang Zhimin & Zhao Huizhou** (15)
- On the Necessity of Analyzing Multimodal Grammar in Multimodal Discourse Analysis? **Zhang Delu & Zhao Jing** (26)
- The Semantic Evolution and Conceptual Transfer Mechanism of VV Nominals **He Tianqi, Liu Meichun & He Hongfeng** (37)
-

■ Legal Language Research

- Remarks from Host **Wang Zhenhua** (49)
- Highly Negative Speech and Extreme Action: An Analysis from the Psychological Reality of APPRAISAL Theory **Wang Zhenhua & Li Jiayin** (49)
- Vernacularizing Legal Language: Unpacking Nominalization in Courtroom Discourse **Liu Chengyu & Tang Hongbo** (60)
- Research on Self-identity Construction of Chinese Courtroom Discourses:
Based on Self-construal Investigation **Cui Yuzhen** (71)
- Visual Representations of Narrative Time in Public Legal Education **Yang Xiran** (85)



当代修辞学

CONTEMPORARY RHETORIC

双月刊 2021年 第2期 总224期

主管单位 中华人民共和国教育部

主办单位 复旦大学

出版单位 《当代修辞学》编辑部

主 编 祝克懿

编辑部地址 上海复旦大学光华楼西主楼1312室

邮政编码 200433

电 话 (021) 65643814

电子信箱 xiuci@fudan.edu.cn

网 址 <http://xcxx.cbpt.cnki.net>

印 刷 上海华教印务有限公司

国内订阅 全国各地邮局

国外发行 中国国际图书贸易集团有限公司

国内统一连续出版物号 CN31-2043/H

国内邮发代号 4-458

国外发行代号 BM1013

广告许可代号 10011

定价：12.00元

ISSN 1674-8026

